
W EST T O E R ISM E
Toeristische desiderata 
van West-Vlaanderen
Op 24 oktober 1961, te 15 uur, had op het Provinciaal 
Hof te Brugge een belangrijke bijeenkomst plaats 
welke voorgezeten werd door de Heer Bertrand, Mi
nister van Verkeerswezen en waarop de burgemees
ters van de toeristische steden en gemeenten van 
West-Vlaanderen hun desiderata op het stuk van 
toerisme naar voor brachten.
De vergadering werd ook bijgewoond door Ridder P. 
van Outryve d’Ydewalle, Gouverneur der Provincie en 
voorzitter van Westtoerisme, de Heer Verhé, Wn. Ad- 
junkt-Kommissaris-Generaal voor Toerisme, de Heer 
Smissaert, Gedeputeerde van West-Vlaanderen en 
Eerste Ondervoorzitter van Westtoerisme, alsmede 
door de leden van de Raad van Beheer van West
toerisme.
In naam van Westtoerisme en van de burgemeesters, 
begroette de Heer Gouverneur de Minister en dankte 
hem om zijn bezoek, dat een duidelijk bewijs wil 
zijn van de belangstelling van Minister Bertrand voor 
de toeristische problemen van West-Vlaanderen
In een gedokumenteerd betoog vroeg de Heer Gou
verneur aan de Heer Minister de mogelijkheid te 
willen in overweging nemen, de toeristische bedrij
vigheid aan de kust aan een bestendig en weten

schappelijk onderzoek te onderwerpen. Het informa
tiemateriaal ter zake waarover wij thans beschikken 
voldoet geenszins aan de eisen welke gesteld worden 
om aan degelijk marktonderzoek te doen en de voort
durende verschuivingen in het toerisme te meten, wat 
nochtans dringend noodzakelijk is.

Het eendagsbezoek aan de kust bijvoorbeeld ontsnapt 
volledig aan de logeernachtenstatistiek. Voortdurend 
voltrekken zich ook verschuivingen op toeristisch ge
bied. Zo is het eendags- en weekendsbezoek thans 
fel in de mode. In welke mate de plaatselijke handel 
daaraan beantwoordt kunnen wij vooralsnog slechts 
gissen.

Ook zou het interessant zijn moesten wij jaar per 
jaar een toeristische index kunnen opmaken die zou 
gebaseerd worden op de evolutie van de vele toeris
tische diensten (hotels, appartementen, plaatselijke 
handel, enz.).

De Heer Gouverneur betoogde dat een aanhoudend 
wetenschappelijk onderzoek in die zin de toeristische 
nijverheid sterk ten goede zou komen en hij sugge
reerde dan ook dat het departement van Verkeers
wezen de mogelijkheid zou onderzoeken om via het 
Kommissariaat-Generaal voor Toerisme een toelage 
te verlenen.

Hierop werden de desiderata van de kustgemeenten 
en van de andere toeristische centra van West- 
Vlaanderen naar voor gebracht.

Voordien reeds waren de burgemeesters in elk gewest 
afzonderlijk bijeengekomen om hun gezamenlijke pro
blemen te bespreken en een woordvoerder aan te
duiden die hun desiderata aan de Minister zou 
voorleggen.
In naam van de Oostkust sprak de Heer J.B. de 
Gheldere, Burgemeester van Heist. Wat de toeristische 
publiciteit betreft bepleitte hij vooral een uitgebrei- 
der vertegenwoordiging en een sterkere aktie in En
geland en in West-Duitsland, ook buiten de Ruhr- en 
Rijnstreek. Voorts opperde hij de wens dat het Kom
missariaat-Generaal voor Toerisme een goede toeris
tische film zou maken over gans onze kust, in vier 
verschillende talen.
Betreffende de toeristische uitrusting vroeg de Heer 
de Gheldere een versoepeling van de kredietverlening 
aan de hotelnijverheid door lagere interesten en 
verlenging van de leningstermijn.
De vertegenwoordiger van de Oostkust pleitte ook 
voor een financiële tussenkomst van de Staat in de 
personeels- en werkingskosten van de kustreddings- 
diensten waarvan toch de ganse Belgische bevolking 
en alle bezoekers uit het buitenland genieten.

Ook de Heer F. Van Caillie, Schepen van Oostende, 
die sprak namens de Kustgemeenten die gelegen zijn 
tussen de Oostkust en Westkust, pleitte voor méér 
toeristische publiciteit in onze buurlanden en voor 
een versoepeling van de kredietverlening aan het 
hotelbedrijf. Hij vroeg ook:
— de uitvaardiging van een wetgeving op de pen- 

sionhuizen,
— de spreiding van de betaalde verloven over de 

twee zomermaanden,
— de invoering van de vijfdagenweek in het on

derwijs,
— de hervatting der scholen slechts op de tweede 

maandag van september.

De Heer Van Caillie onderstreepte verscheidene an
dere desiderata, waaronder een betere koördinatie 
en eenvormigheid van de kustreddingsdiensten.

Namens de Westkust sprak de Heer F. Dewulf, bur
gemeester van Koksijde. Hij vroeg dat de toeristische 
publiciteit zou gekoncentreerd worden op het bin
nenland en op onze buurlanden.

Hij vroeg ook meer aandacht voor het familiaal toe
risme.

Op zijn beurt drong ook hij aan op een soepeler 
kredietverlening met het oog op de bouw van nieuwe 
hotels en op de modernisering der bestaande.

En tot slot drong hij er nog op aan dat de burger
lijke luchtvaart gebruik zou kunnen maken van het 
militair vliegveld te Koksijde.

De woordvoerder van het Westland (streek Ieper- 
Poperinge) was de Heer O. Robyn, Eerste Schepen 
van leper.

Hij drong ook aan op de uitvoering van belangrijke 
toeristische plannen van de gemeenten in zijn streek, 
terwijl hij tevens vroeg dat in de toeristische pu
bliciteit welke in onze buurlanden gevoerd wordt een 
ruimere plaats zou besteed worden aan de streek 
van leper, Poperinge en de Westvlaamse bergen.

De drie woordvoerders drongen eveneens aan op de 
uitvoering van een aantal openbare werken ten einde 
het kusttoerisme door gemakkelijker verbindingswegen 
te dienen.

Op het einde van de zitting resumeerde de minister 
de verschillende problemen die behandeld werden en 
verklaarde dat er inderdaad een grotere inspanning 
dient gedaan om het toerisme te bevorderen. Wat 
de toeristische werving in het buitenland betreft 
kondigde de minister aan dat de kredieten bestemd 
voor het Kommissariaat-Generaal voor Toerisme voor 
1962 met 6 miljoen F zullen verhoogd worden en 
van 32 miljoen op 38 miljoen F gebracht worden. 
De post voor de toeristische publiciteit in de V.S. 
zal met een half miljoen F verminderd worden, ter
wijl de posten voor publiciteit in onze nabuurlanden 
(en vooral in Engeland) aanzienlijk zullen verhoogd 
worden.

Er zal ook een zeer goede en degelijke kleurenfilm 
over gans onze kust gemaakt worden en op grote 
schaal verspreid.
Voorts pleitte de minister voor meer samenwerking 
en koördinatie inzake toeristische werking.

Ook de toeristische publiciteit in eigen land mag 
niet uit het oog verloren worden.

De minister beloofde de meeste aandacht te zullen 
wijden aan de voorgelegde desiderata.

Hij zei uiterst tevreden te zijn over deze bijeen
komst, die hem in staat stelde de toeristische pro
blemen van West-Vlaanderen van dichtbij te leren 
kennen en sprak de hoop uit dat ten minste om het 
jaar een dergelijke vergadering zou belegd worden.


